



History:

Termon House was built by the Marquis Conyngham in the 1770s for his agent, but archaeological remains in the immediate surroundings (an old lime kiln and the remains of a clachan) indicate a much older occupancy.

Termon House fut construite par le marquis de Conyngham dans les années 1770 pour son agent, mais les vestiges archéologiques dans les environs immédiats (un ancien four à chaux et les restes d'un clachan) indiquent une occupation beaucoup plus ancienne.*

** En irlandais: Clochán ou clachan, gaélique écossais: clachan, claghan, est un type d'habitat traditionnel commun que l'on trouve en Irlande et en Ecosse jusqu'à la moitié du 20e siècle.*

The house has a stormy history. Local anecdotes and archaeological evidence present a picture of absenteeism, land clearance, and emigration. A beautiful and unique defensive Famine Wall still surrounds the house. The wall, a unique vernacular structure, was built around the house as the final public works project designed to alleviate suffering during the famine in 1847.

La maison a une histoire mouvementée. Les anecdotes locales et les preuves archéologiques donnent une image de l'absentéisme, du défrichement des terres, et de l'émigration. Un mur de défense contre la famine entoure encore la maison. Ce mur qui possède une structure vernaculaire unique fut construit autour de la maison dans le but de soulager la souffrance pendant la famine en 1847.

The Story of Termon House

Termon House is an 18th century house built, it is understood, by Marquis Conyngham or his predecessor, Montgomery, for his land agent, whose duty it was to collect rent from the local tenants on behalf of the absentee landlord.

L'histoire de la Maison de Termon

On dit que cette maison fut construite au 18ème siècle par le marquis de Conyngham ou son prédécesseur Montgomery, pour son expert foncier dont le devoir était de percevoir le loyer des locataires locaux au nom du propriétaire absent.



There is some confusion over the occupancy of Termon before and during the time of the Famine. The land around the house seems to have belonged to the Church of Ireland. The Reverend James Crawford lived at the Rectory in Maghery, recognisable today in the centre of the village, for three years until his death in 1779. He was buried in the church at Templecrone (Saint Crona's Monastery) which is visible across the field to the front of Termon House. The Reverend Thomas Steward lived in Maghery until 1803 when Reverend

Alexander Montgomery replaced him.

Il y a une certaine confusion quant à l'occupation de Termon avant et pendant le temps de la famine. Le terrain autour de la maison semble avoir appartenu dans le passé à l'Église d'Irlande. Le révérend James Crawford vécut au presbytère de Maghery, encore identifiable aujourd'hui dans le centre du village, pendant trois ans jusqu'à sa mort en 1779. Il fut enterré dans l'église de Templecrone (Monastère de Saint Crona) visible à l'autre bout du champ en face de la maison de Termon. Le révérend Thomas Steward vécut à Maghery jusqu'en 1803, date à laquelle le révérend Alexander Montgomery l'a remplacé.



Reverend Valentine Griffith, the Rector at the height of the famine years, 1845-1850, was one of the leading members of the Famine Relief Committee. As a means of feeding the famine-stricken local population, he used an initiative whereby the government offered half a stone of meal and a shilling per person a week to build 'the famine walls' which surrounded the Church of Ireland land around the house.

Le révérend Valentin Griffith, pasteur pendant les années de famine, 1845-1850, fut l'un des principaux membres du Comité d'aide à la Famine. Comme un moyen de nourrir la population locale frappée par la famine, il utilisa une initiative par laquelle le gouvernement offrait moitié d'un repas et un shilling (monnaie de l'époque) par personne et par semaine pour construire « les murs de la famine » qui entouraient l'église de terre Irlandaise autour de la maison.

There is a mass famine grave outside the ruined Protestant graveyard across the fields from Termon. It was here that the Catholics who were left at Griffith's doorstep during the famine are buried.

Il y a beaucoup de tombe de gens mort lors de la famine à l'extérieur du cimetière protestant en ruine de l'autre côté du champ en face de la maison de Termon. Ce fut ici que les catholiques qui avaient été laissé à la porte de Griffith lors de la famine sont enterrés.

It may be that the 2nd Marquis of Conyngham's agent, Robert Russell, lived either at Termon or at Lackbeg House from 1833 to 1847. He was notoriously ruthless from the first potato harvest failure in 1845 throughout the famine years when others, such as the clergy, doctor and other agents, were active with groups such as the Quakers on Relief Committees.

Il se peut que le 2ème agent du marquis de Conyngham, Robert Russell, vécut à Termon ou à la maison de Lackbeg de 1833 à 1847. Il était réputé impitoyable lors de la première mauvaise récolte de pommes de terre en 1845 et tout au long des années de famine alors que d'autres, comme les membres du clergé, médecins et autres agents, furent actifs avec des groupes tels que les « Quakers » pour des comités d'aide.

In the late 19th century Mr. James O'Donnell bought the house and land. He and his family lived there for many years. During that time he sold much of his land to different families who built their own houses in Termon over the century. James O'Donnell died in the 1920s, and his family sold the property to a Mr. Gallagher (a native of Maghery who had returned to Dungloe after many years in America).

The ownership of the house changed again in the 1970s, and then the surrounding land was bought by a Mr. Doherty, who to this day uses the land for cattle grazing and the barns for storage of hay, etc.

A la fin du 19e siècle M. James O'Donnell acheta la maison et le terrain. Sa famille et lui y vécurent pendant de nombreuses années. Pendant ce temps, il vendit une grande partie de ses terres à des familles différentes qui construisirent leurs propres maisons à Termon au cours du siècle. James O'Donnell est mort dans les années 1920, et sa famille vendit la propriété à Mr Gallagher. (Originaire de Maghery qui était retourné à Dungloe après de nombreuses années en Amérique).

La propriété de la maison changea de nouveau dans les années 1970, puis les terres environnantes furent achetées par Mr Doherty, qui à ce jour, utilise la terre pour le pâturage du bétail et les granges pour le stockage de foin, etc

The property consists of the house and adjoining barn within a three-acre plot. Archaeological remains in the immediate surroundings, including a lime kiln and evidence of a clachán, indicate a much older occupancy. Its more recent history, though, is sombre and shows a pattern of absenteeism, land clearances and emigration - the house itself is built from the rubble of houses of nearby evicted tenants. The Famine Wall, a unique vernacular structure, was built around the house as the final public works project designed to alleviate suffering in 1847. It was built from boulders and stones from the nearby beach, rises from a broad base to a delicate tapering top, and has irregularly spaced gun loops along its length. It still stands today, although somewhat damaged in the winter storms of 1998.



La propriété se compose de la maison et d'une grange attenante sur une parcelle de trois acres. Les vestiges archéologiques retrouvés dans les environs immédiats, notamment un four à chaux et les traces d'un Clachan (type d'habitat traditionnel commun que l'on trouvait en Irlande et en Ecosse jusqu'à la moitié du 20e siècle.), indiquent une occupation beaucoup plus ancienne. Son histoire plus récente, cependant est plus sombre et montre une tendance à l'absentéisme, aux défrichements et à l'émigration

- la maison est construite à partir des décombres de maisons proche de locataires expulsés. Le mur de la famine, structure vernaculaire unique, a été construit autour de la maison dans le cadre du projet de travaux publics finale destiné à soulager la souffrance en 1847. Il a été construit à partir de blocs et de pierres provenant de la plage situé à proximité, élevé à partir d'une large base vers un sommet délicatement effilé, et est irrégulièrement marqué par des impacts d'armes à feu sur toute sa longueur. Il existe encore aujourd'hui, bien qu'il fût légèrement endommagé par les tempêtes d'hiver de 1998.

Termon House was probably built from a street of tenant houses where barns (known locally as "the walls") now stand. It was the case that many landlords had tenant houses knocked down for materials to build their own houses. Once the tenants had been evicted, only one other house in Termon remained. The tenant, a woman called Mevva, was evicted by the landlord, but the ruins of Mevva's house can be seen further down Termon road.

La maison de Ternon a probablement été construite à partir d'une rue de maisons de locataires ou les granges (connues localement comme "les murs") se dressent aujourd'hui. Dans de nombreux cas les propriétaires

abattaient les maisons de locataires pour récupérer les matériaux pour construire leurs propres maisons. Une fois que les locataires avaient tous été expulsés, une seule maison resté debout dans Termon . Le locataire, une femme appelée Mevva, a été expulsée par le propriétaire, mais les ruines de la maison de Mevva peuvent être vu plus loin sur la route de Termon.

Termon has a spectacular setting as a result of its defensive position, literally on the seashore. The house itself is quite a modest stone building, built in an L-shape to shelter the front of the house from the harsh sea winds. The rooms on the ground floor have very high ceilings, particularly compared to the upstairs rooms, which are far less imposing. This was probably to create an impression of formality in the main reception rooms where people would call to see the Agent. The property was built in the 1770s, and has been in almost continual occupation since. In the years before it was taken on by Irish Landmark it was used only occasionally as a summer house, and had fallen into a state of disrepair.

Restauration :



Termon bénéficie d'un cadre spectaculaire en raison de sa position défensive, sur le front de mer. La maison est un modeste bâtiment en pierre, construit en forme de L pour abriter le devant de la maison des vents marins violents. Les chambres du rez-de-chaussée ont des plafonds très élevés, en particulier par rapport aux chambres à l'étage dont les plafonds sont beaucoup moins imposants. Ce fut probablement pour créer une impression de formalité dans les principales salles de réception où les gens pouvaient rencontrer l'agent. La propriété a été construite dans

les années 1770, et fut en occupation presque continue depuis. Dans les années précédentes, avant qu'elle ne soit prise en charge par Irish Landmark Trust, elle fut utilisé seulement occasionnellement, comme une maison d'été, et était tombé dans un état de délabrement avancé.

When the Trust started work on Termon it needed a major overhaul. The existing roof had managed to keep the rain out, but needed to be totally replaced. Traditional Bangor blue slates were used which would have been indigenous to the area and the period. Although the façade of the building was stone, the Trust found evidence that it had previously been plastered and so set about returning the exterior to its original finish. This was achieved by using traditional methods of lime plastering and harling, finished off with a tinted limewash. Most of the windows and doors also needed to be replaced or repaired. Wherever possible, the original fittings were kept. Where replacement was necessary, exact copies were made from the originals.

Lorsque Landmark trust a commencé à travailler sur Termon, le bâtiment avait besoin d'une refonte majeure. La toiture existante avait réussi à protéger de la pluie, mais avait besoin d'être totalement remplacés. Les traditionnels ardoises bleues de Bangor ont été utilisés ce qui correspond à la période et à la région. Bien que la façade du bâtiment soit en pierre, Irish Landmark Trust a trouvé des traces d'un ancien enduit de plâtre et a misé sur le retour à son aspect d'origine à l'extérieur. Ceci fut réalisé en respectant des méthodes traditionnelles d'enduit à la chaux et de Harling (mixture à base de chaux et de petit gravier), terminé avec un lait de chaux teinté. La plupart des fenêtres et des portes avaient également besoin d'être remplacés ou réparés. Autant que possible, les raccords d'origine ont été conservés. Lorsque le remplacement était nécessaire, des copies exactes ont été faites à partir des originaux.

Re-plastering was also required throughout the interiors, and floorboards were replaced only where necessary. All the rooms are plastered with lime plaster and whitewashed throughout. Downstairs, the high ceiling lent itself to more formal furnishings than upstairs. The dining room, being the most formal in its interior, was to create more of an impression. The drawing room (right hand side of the front door) is a more relaxing room, and the long windows take great advantage of the sea views. Perhaps the least formal room on the ground floor would have been the kitchen, and this is furnished in a traditional vernacular style. Most of the pine furniture in the kitchen is painted rather than varnished, as would have been appropriate to the period. There was no furniture in the house when the Trust acquired the property, and most of the pieces were purchased at auctions around the country. The staircase is a modest affair, but well lit by the large window on the landing.

Un replâtrage fut également nécessaire à l'intérieur, et les planchers ne furent remplacés qu'en cas de nécessité. Toutes les chambres ont été recouvertes d'un enduit à la chaux et nettoyé. En bas, le haut plafond se prête d'avantage pour fournir la pièce d'un mobilier formel que l'étage. La salle à manger, fut la pièce la plus formelle à l'intérieur, afin d'être plus impressionnante. Le salon (du côté droit de la porte d'entrée) est la pièce la plus relaxante, et les longues fenêtres permettent d'avoir d'avantage de vues sur la mer. Peut-être que la pièce la moins formelle au rez de chaussée, fut la cuisine, meublée dans un style vernaculaire traditionnelle. La plupart des meubles en pin dans la cuisine étaient peint plutôt que vernis, comme qui était approprié pour cette période. Il n'y avait pas de meubles dans la maison quand Irish Landmark Trust à acquis la propriété, et la plupart du mobilier fut acheté aux enchères à travers tous le pays. L'escalier est modeste, mais bien éclairé par une grande fenêtre sur le palier.



All the upstairs rooms have stunning sea views. Simple brass and cast iron beds are used throughout and the only real colour is supplied by the rugs and curtains. Window surrounds and doors are all painted using traditional historic paints. The upstairs bathroom was previously a bedroom. The walls here are timber-sheeted and painted, and the cast iron bath was re-enamelled.

Toutes les chambres à l'étage offrent une vue imprenable sur la mer. De simples lits en fer et en fonte de laiton sont utilisés dans les chambres et les couleurs sont fournies par les tapis et les rideaux. Les encadrements de fenêtres et de portes sont peints avec des peintures traditionnelles historiques. La salle de bain à l'étage était auparavant une chambre à coucher. Les murs de cette pièce ont été recouvert de bois et peint, et la baignoire en fonte a été réémaillé.

Tourist Attractions around Termon House

Dungloe, Co Donegal

East of Dunglow

Glenveagh National Park and Castle

Web: www.glenveaghnationalpark.ie

Glenveagh Bookings & Switchboard : 0761002537

Phone: +353 (0) 74-9137090

Email: glenveaghbookings@ahg.gov.ie

Dave Duggan , Deputy Regional Manager: dave.duggan@ahg.gov.ie

Pat Vaughan, District Conservation Officer : pat.vaughan@ahg.gov.ie ; Tel: 0761002541

Address: Glenveagh National Park, Churchill, Letterkenny, Co. Donegal

Glebe House Gallery

Web: www.heritageireland.ie

Phone: +353 (0) 74 913 7071

Address: Glebe House Gallery, Churchill, Letterkenny, Co. Donegal, Ireland

Dunlewey Lakeside Center

Web: <http://www.dunleweycentre.com/>

Tel; 00353 (0)74 95 31699

Email: dunleweycentre@eircom.net

Dunlewey, Gweedore, Letterkenny, Co. Donegal

Tropical World

Web: <http://www.tropicalworld.ie/index.html>

Phone: +353 (0) 74 91 21655

Email: info@tropicalworld.ie

Address: Address: Loughnagin, Letterkenny, Co. Donegal

An Grianan Theatre

Web: <http://www.angrianan.com/>

Telephone: +353 (0)7491 23288 - Administration Office

Address: An Grianán Theatre, Port Road, Letterkenny, Co. Donegal

Dunlewey Outdoor Centre

Web: www.dunleweycentre.com

Email: dunleweycentre@eircom.net

Phone: +353 (0) 74 9531699

Address: Dunlewey Centre, Dunlewey, Co. Donegal, Ireland

Old Courthouse, Lifford

Web: <http://liffordoldcourthouse.wordpress.com/>

Liffordoldcourthouse@gmail.com

Tel; 00353 (0)74 91 41733

The Old Courthouse, The Diamond, Lifford, Co.Donegal

Sliabh Liag (Slieve League)

Web: <http://www.slieveleaguelodge.com/sliabhliag.htm>

Email : info@slieveleaguelodge.com

Tel : 074 9739973

Address : Main Street, Carrick, County Donegal

The Balor Arts Theatre

Web: <http://www.balortheatre.com/>

Tel: (00353) 74 9131840

Email : conor@balortheatre.com or marketing@balortheatre.com

Address: Balor Arts Centre, Main Street, Ballybofey, Co Donegal

Flight of the Earls Heritage Centre

Web : www.flightofearls.ie

Address: Flight of the Earls, Archives Service, Donegal County Council, County House, Lifford, Co. Donegal,

Email: archivist@flightoftheearls.ie

Tel: 00 353 74 9172490 / 455

St. Colmcille heritage centre

Web : <http://www.colmcilleheritagecentre.ie/>

Address : Gartan, Church Hill, Letterkenny, Co. Donegal, Ireland

North of Dunglow

Day Trips to Tory Island

Web: www.toryislandferry.com

Email: eolas@toryislandferry.com

Phone: +353 (0) 74 -9531320

Address: Donegal Coastal Cruises, Strand Road, Middletown, Derrybeg, Co. Donegal, Ireland

Donegal Castle

Web: <http://www.heritageireland.ie/en/north-west/donegalcastle/>

Email: info@dun-na-ngall.com

Phone: +353 (0)74 972-2405

Address: Donegal Town, Co. Donegal, Ireland

Doagh Famine Village

Web: www.doaghfaminevillage.com

Tel: +353 (0) 74 93 78078

Address : Doaghmore

Glenevin Waterfall

Web: <http://www.discoverireland.ie/Activities-Adventure/glenevin-waterfall/44569>

T: +353 74 9362600

Address: Clonmany, Donegal, Republic of Ireland

Fort Dunree Military Museum

Web: <http://www.dunree.pro.ie/home.html>

T: 00353 74 9361817
E: dunree@eircom.net
Address: Fort Dunree, Buncrana, Inishowen, Co Donegal.

Inishowen Maritime Museum & Planetarium

Web: <http://inishowenmaritime.com/>
Tel; 00353 (0)74 93 81363
Address: Inishowen Peninsula, Co. Donegal

Lough Foyle Ferry Company

Web: <http://www.loughfoyleferry.com/>
Tel; 00353 (0)74 93 81901
Email: info@loughfoyleferry.com
Address: Lough Foyle Ferry Company Ltd, The Pier, Greencastle, Co. Donegal

Dunfanaghy Stables

Web: <http://www.dunfanaghystables.com>
Tel; 00353 (0)74 91 00980
Email: dunfanaghystables@hotmail.com
Address: Dunfanaghy, (via Letterkenny), Co. Donegal

The Workhouse, Dunfanaghy

Web: <http://www.dunfanaghyworkhouse.ie/>
Email: workhousedunfanaghy@eircom.net
Tel; 00353 (0)74 91 36540
Address: The Workhouse, Figart, Dunfanaghy, County Donegal, Ireland

Ballyliffin Golf Club

Web: <http://www.ballyliffingolfclub.com/>
Tel; 00353 (0)74 98 41112
Address: Ballyliffin Golf Club, Ballyliffin, Inishowen, County Donegal

Ards Forest Park

Web: www.coillteoutdoors.ie
<http://www.discoverireland.ie/Arts-Culture-Heritage/ards-forest-park/1667>
Email : kevin.mccarthy@coillte.ie
Tel : +353 74 9121139
Address : Sheephaven Bay County Donegal, Creeslough, Co. Donegal

Grianan of Aileach

Web: <http://www.discoverireland.ie/Arts-Culture-Heritage/grianan-of-aileach/73795>
T: +353 74 9121160
E: letterkenny@failteireland.ie
Address: Inishowen, Donegal, Republic of Ireland

An Crannog

T: +353 74 9532208

E: csgd@eircom.net

Address : Gweedore, Donegal, Republic of Ireland

South of Dunglow

Surfing Schools

Web: www.bundoransurfco.com

Email: info@bundoransurfco.com

Phone: 071 -9841968 / 087 -9572924

Address: Bundoran Surf Company, Main Street, Bundoran, Co. Donegal, Ireland

Donegal Castle

Web: <http://www.heritageireland.ie/en/north-west/donegalcastle/>

Email: info@dun-na-ngall.com

Phone: +353 (0)74 972-2405

Address: Donegal Town, Co. Donegal, Ireland

Leisureland, Redcastle

Web: <http://www.leisurelandredcastle.ie/index.html>

Tel: 00353 (0)74 93 82306

email: leisurelandredcastle@eircom.net

North: Leisureland Redcastle, Merville, Co. Donegal

Deane's Equestrian Center & Open Farm

Web: <http://www.deanesequestrian.ie/>

Tel; 00353 (0)74 97 37160

Email: info@deanesequestrian.ie

Address: Darney, Bruckless, Co. Donegal.

Glencolmcille Folk Village Museum

Web: <http://www.glenfolkvillage.com/home.htm>

Tel; 00353 (0) 74 97 30017

Address: Glencolumbkille, Co. Donegal

Waterworld Bundoran

Web: <http://www.waterworldbundoran.com/>

Email: info@waterworldbundoran.com

Tel; 00353 (0)74 98 41112

Address: Bundoran Waterworld, Sea Front, Bundoran, Co Donegal

Bundoran Seaweed Baths

Web: http://www.waterworldbundoran.com/Article_Listings.aspx?tscategory_id=33

Email: info@waterworldbundoran.com

Tel; 00353 (0)74 98 41112

Address: Bundoran Waterworld, Sea Front, Bundoran, Co Donegal

Abbey Arts Centre

Web: www.abbeyartscentre.ie

Email: info@abbeycentre.ie

Tel: 0719851375

Address: Ballyshanon

Donegal Railway Heritage centre

Web: <http://www.donegalrailway.com/>

Tel: +353 749722655

Address: The Old Station House, Tyrconnell Street, Donegal Town, County Donegal

Galleries in Co. Donegal

Frame Masters

Web: www.framemasters.moonfruit.com

Ross Fine Art

Web: www.rossfineart.ie

Glebe House and Gallery

Web: www.heritageireland.ie

Straid Gallery

Web: www.king-studio.com

Stephen Benett Studio Gallery

Web: www.stephenbenett.net

Stephen Diggin

Web: www.thinkirishart.com

Antiques and Art Gallery

Web: www.donegallive.com

Further information on North Donegal and its attractions is available from the following:

North West Tourism (www.ireland-northwest.travel.ie)

Donegal Tourism (www.donegaldirect.ie)

Rural Tourism Ireland (www.ruraltourismireland.com)

Inishowen Tourism (www.visitinishowen.com)

Hills of Donegal (www.hillsofdonegal.com)

Moville News, Events, Tourism & Services (www.CraicOn.com)

Events and Festivals around Termon House

Dungloe, Co Donegal

End of January - Country and Western Weekend

Web : www.nesbittarms.com

Address : Ardara

Beginning of February – Mike Denver Dancing Weekend

Web : www.allinghamarmshotel.ie

Address : Bundoran

Middle of March – Ardara Walking Festival

Web : www.ardara.ie

Address : Ardara

Middle of March – Cúrsaí Gaeilge – Irish Language Weekend Course

Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

End March/ Early April – North West Music and Band Festival

Web : www.strabane dc.com

Tel : +44(0)28 7138444

Beginning of May - Bluestack Ramblers Walking Festival

Web : www.donegalwalkerswelcome.com

Address : Donegal Town

Beginning of May – Laghey Blast Festival

Web : www.lagheyblastfestival.com

Beginning of May - Cup of Tae Festival

Web : www.cupoftaefestival.com

Address : Andara

End of May – Seafest

Web : www.seafestloughswilly.com

Address : Rathmullan

End of May - Donegal Live

Web : www.donegallive.ie

Address : Donegal Town

End of May – North West Garden Show

Web : www.northwestgardenshow.ie

Address : Castlefinn

End of May – Rory Gallagher Festival

Web : www.northwestgardenshow.ie

Address : Ballyshannon

Beginning of June – The Melting Pot Festival

Web : www.ardara.ie

Address : Ardara

Beginning of June – Traditional Dance Classes

Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

Beginning of June - An Bodhrán – Bodhrán Playing course

Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

Beginning of June – The Mick, Mickael and Pat Carr Memorial Trad. Weekend

Web : www.odonnellsbar.net

Address : Meenaneary

June – Cúrsaí Gaeilge – Irish Language Course

Web : Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

End of June – Beginning of July – Dylann Fest

Web : www.craicon.com

Address : Merville

4 July - Gray's Printing Press Independence Celebrations, Strabane.

Tel: +44 (0) 28 8674 8210

www.nationaltrust.org.uk/ni

Beginning of July – Tory Island Dive Weekend

Web : www.mevaghdiving.com

Address : Tory Island

Beginning of July – Dunfanaghy Traditional Irish Festival

Web : www.sheephavenbay.com

Address : Dunfanaghy

Beginning of July – Lennon Festival

Web : www.ramelton.net

Address : Ramelton

Middle of July – Earagail Arts Festival

Web : www.eaf.ie

Address : Letterkenny and NW Donegal

Middle of July – Donegal Town Summer Festival

Web : www.donegaltown.ie

Address : Donegal Town

12 July - Twelfth of July Festivities and Parades, - Various Locations, Northern Ireland.

Tel: +44 (0) 28 9070 1122

www.grandorangelodge.co.uk

Middle of July – Jazz and Bluegrass Festival

Web : www.ardara.ie

Address : Ardara

Middle of July : Danny Webster Sets, Céilí and Two hand Dancing Weekend

Web : www.odonnellsbar.net

Address : Meenanearry

Middle of July - Irish Harp Course

Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

Middle of July – Flute and Whistle Playing Course

Web : www.oideas-gael.com

Address : Glencolmcille

End of July – Kilcar Street Festival

Web : www.kilcaronline.com

Address : Kilcar

Beginning of August – Mary from Dungloe Festival

Web : www.maryfromdungloe.com

Address : Dungloe

Beginning of August – Ballyshannon Folk Festival

Web : www.ballyshannonfolkfestival.com

Address : Ballyshannon

Beginning of August – Clonmany Family Festival

Web : www.clonmanyfamilyfestival.com

Address : Clonmany

End of August – Taste of Donegal Food Festival

Web : www.atasteofdonegal.com

Address : Donegal

Beginning of September – Dunfanaghy Jazz and Blues Festival

Web : www.dunfanaghyjazzandblues.com

Address : Dunfanaghy

Bigging of September – European Heritage Open Days

Web: www.discovernothernireland.com

End of September – Culture night, Londonderry and Strabane

Web : www.derryvisitor.com (Londonderry)

Tel : +44(0)2871267284

Web : www.strabane dc.com

Tel : +44(0)2871384444

End of September – The Johnny Doherty Irish Dancing Weekend

Web : www.ardara.ie

Address : Ardara

End of September – Dive Feast Weekend

Web : www.mevaghdiving.com

Address : Downings

Beginning of October – Donegal Town Beer Fest

Web : www.donegaltown.ie

Address Donegal

Beginning of October – Oireachtas na Gaeilge

Web : www.antoireachtas.ie

Address ; Letterkenny

December – Cristmas Light Switch On

Web : www.donegaltown.ie

Address : Donegal